

III. Camerouns under United Kingdom administration

2030 (XXVI). Two petitions complaining about the activities of the Camerouns Development Corporation (T/PET.4/152/Add.4 and 5)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, two petitions complaining about the activities of the Camerouns Development Corporation concerning the Camerouns under United Kingdom administration,²⁷

1. *Recalls* its resolution 1937 (XXIII) of 20 March 1959;

2. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

*1098th meeting,
2 June 1960.*

2031 (XXVI). Petition from Chief Asanji Ngongbanh (T/PET.4/160)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petition from Chief Asanji Ngongbanh concerning the Camerouns under United Kingdom administration,²⁸

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of the special representative;

2. *Notes* the statement of the special representative of the Administering Authority that a peace-making committee has recently been established to investigate complaints concerning the boundaries between the Balis and the Chombas.

*1098th meeting,
2 June 1960.*

2032 (XXVI). Petitions from Buba Dumba refugees (T/PET.4/161), from Mr. Yakam (T/PET.4/167) and from the Central Branch of One Kamerun, Tombel (T/PET.4/180)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned, the petitions from Buba Dumba refugees, from Mr. Yakam and from the Central Branch of One Kamerun, Tombel, concerning the Camerouns under United Kingdom administration,²⁹

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority.

*1098th meeting,
2 June 1960.*

2033 (XXVI). Petition from the Nonni Group Council (T/PET.4/162)

The Trusteeship Council,

Having examined, in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned,

²⁷ See T/PET.4/152/Add.4 and 5, T/OBS.4/54 and 59, T/L.977.

²⁸ See T/PET.4/160, T/OBS.4/54, T/L.977.

²⁹ See T/PET.4/161, 167, 180, T/OBS.4/54, 62, T/L.976.

III. Cameroun sous administration du Royaume-Uni

2030 (XXVI). Deux pétitions relatives à l'action de la Camerouns Development Corporation (T/PET.4/152/Add.4. et 5)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, autorité administrante intéressée, deux pétitions relatives à l'action de la Camerouns Development Corporation et concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni²⁷,

1. *Rappelle* sa résolution 1937 (XXIII) du 20 mars 1959;

2. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

*1098ème séance,
2 juin 1960.*

2031 (XXVI). Pétition du chef Asanji Ngongbanh (T/PET.4/160)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, autorité administrante intéressée, la pétition du chef Asanji Ngongbanh concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni²⁸,

1. *Appelle l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations du représentant spécial;

2. *Prend note* de la déclaration du représentant spécial de l'Autorité administrante selon laquelle un comité de règlement pacifique a été récemment créé afin d'examiner les plaintes relatives aux frontières entre les Bali et les Chomba.

*1098ème séance,
2 juin 1960.*

2032 (XXVI). Pétitions de réfugiés à Buba Dumba (T/PET.4/161), de M. Yakam (T/PET.4/167) et de la section centrale du One Kamerun de Tombel (T/PET.4/180)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, autorité administrante intéressée, les pétitions de réfugiés à Buba Dumba, de M. Yakam et de la section centrale du One Kamerun de Tombel, concernant le Cameroun sous administration du Royaume-Uni²⁹,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante.

*1098ème séance,
2 juin 1960.*

2033 (XXVI). Pétition du Conseil du groupe-ment nonni (T/PET.4/162)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec le Royaume-Uni, autorité administrante intéressée, la pétition du Conseil

²⁷ Voir T/PET.4/152/Add.4 et 5, T/OBS.4/53 et 59, T/L.977.

²⁸ Voir T/PET.4/160, T/OBS.4/54, T/L.977.

²⁹ Voir T/PET.4/161, 167 et 180, T/OBS.4/54, 51 et 62, T/L.976.